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PROTOKÓŁ  Nr V/11 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 30 marca 2011 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych.    

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1315.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Teresa Saładziaczek – inspektor Urzędu Miejskiego w Bobolicach, 

• Pani Magdalena Pachołek – podinspektor ds. planowania przestrzennego,  

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Jan Rewkowski– dyrektor ZUKiO w Bobolicach,   

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M- GPB w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień  - kierownik M-GOPS w Bobolicach, 

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach,  

Zaproszeni goście: 

• Pani Renata Tomczak  – Radna Rady Powiatu,  

• Pan Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu, 

• Pani Helena Bubień – Delegat Izb Rolniczych,  

• Pan Andrzej Raczyński i kierownik NZOZ „Asklepios” w Bobolicach,  

• Pani Elżbieta Dygas – pielęgniarka środowiskowa NZOZ „Asklepios” w Bobolicach,  

• Pani Alina Karolik – kierownik USC,  

• Pan Marian Dziadul – „Głos Koszaliński” 

• Pan Mirosław Ławrynow – „Kurier Szczeciński”, 

• Pan Mirosław Nejman – Elektrownie Wiatrowe Słupsk,  

• Pani Gabriela Misterkiewicz Pietrzak – Elektrownie Wiatrowe Słupsk,   

• Sołtysi, 
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Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia  28.01.2011r.  

3. Trybuna sołecka.  

4. Trybuna obywatelska.   

5. Realizacja programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Bobolice w latach 

2008-2010. 

6. Zarządzanie mieniem komunalnym wg stanu na dzień 31.12.2010 r.  

7. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych dla obszarów położonych w 

obrębach ewidencyjnych: Górawino, Drzewiany, Trzebień, Kurowo, Ubiedrze, Cybulino i 

Gozd.  

2) przystąpienia do sporządzania zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębie 

ewidencyjnym Janowiec.  

3) zmian w budżecie gminy na 2011 rok.  

4) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki. 

5) ustalenia inkasentów pobierających podatek od nieruchomości, podatek rolny, leśny, opłatę 

od posiadania psów oraz opłatę targową i miejscową na terenie gminy Bobolice.  

6) udzielenia dotacji na dofinansowanie prac konserwatorskich, remontowych i robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zbytków ze środków gminy Bobolice w 

2011 r.  

7) sposobu sprawiania pogrzebu oraz określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów 

pogrzebu.  

8) opłat za usługi wykraczające poza podstawę programową świadczone przez Przedszkole 

Samorządowe w Bobolicach.  
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9) zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomości gruntowych położonych 

na terenie gminy Bobolice.  

10) utworzenia sołectwa Stare Borne w wyniku podziału dotychczasowego sołectwa 

Drzewiany na dwa odrębne sołectwa.  

10. Wolne wnioski.  

11. Zakończenie obrad.  

 
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Koszalińskiemu na stworzenie 

zaplecza logistycznego w celu przedłużenia funkcjonowania w Zegrzu Pomorskim bazy 

Lotniczego Pogotowia Ratunkowego. Jest zasadność rozważenia tego tematu ze względu na 

przedłużenie działalności bazy lotniczego pogotowia ratunkowego w Zegrzu Pomorskim o 

trzy miesiące.  

 

 Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad jako 

trzecią  w kolejności podejmowanych uchwał.  

 
 
Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół  z IV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 stycznia 2011 roku   był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z IV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Przed otwarciem trybuny obywatelskiej Pan Przewodniczący oddał głos Pani Burmistrz.  

Pani Burmistrz powiedziała, że zależało Jej na tym aby tej sesji nadać uroczysty charakter w 

związku z wyborami nowych sołtysów kadencji 2011-2015. Następnie Pani Burmistrz 

przedstawiła przebieg zebrań wiejskich oraz relację z wyborów. Największa frekwencja była 

w sołectwie Drzewiany, następnie w Chmielnie i Kłaninie oraz Głodowej. Na 19 sołectw 8 

jest Pań Sołtysek, 11 Panów sołtysów. Nowych sołtysów jest 8, a 11 pozostało bez zmian. Na 

szczególne słowa uznania zasługuje Pan Michał Riopko sołectwo Kłanino - jest rekordzistą 

jeżeli chodzi o lata sprawowania swojej funkcji przez 28 lat. Nieco mniejszym, ale równie 
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wieloletni stażem sołtysa może pochwalić się Pan Edmund Orlikowski sołectwo Drzewiany– 

24 lata, Pani Danuta Kozłowska sołectwo Chociwle 20 lat i Pan Bogdan Majewski sołectwo 

Głodowa – 16 lat – jeden z najaktywniejszych sołtysów minionej kadencji. Jeśli chodzi o 

nowych sołtysów są to: Pani Helena Bubień – sołectwo Chociwle, Pani Beata Glińska – 

sołectwo Kłanino, Pani Hanna Obławska – sołectwo Drzewiany, Pan Józef Borowski -

sołectwo Nowe Łozice, Pan Adam Czapla - sołectwo Pomorzany, Pan Tadeusz Strzelczak – 

Sołectwo Głodowa, Pan Rafał Kaczmarek – sołectwo Dobrociechy, Pan Ireneusz Bednarczyk 

– sołectwo Dargiń i Pan Piotr Ordyński – sołectwo Porost. W tych sołectwach był tylko jeden 

kandydat na sołtysa: Chlebowo, Dargiń, Górawino, Jatynia, Kurowo, Łozice, Ubiedrze, 

Chmielno. Pani Burmistrz podziękowała wszystkim tym, którzy sprawowali tę funkcję oraz 

tym, którzy zdecydowali się pełnić tę funkcję. Obecnym ustępującym sołtysom wręczono 

drobne upominki (Pan Marek Golas, Pan Edmund Orlikowski, Pan Bogdan Majewski). 

Następnie wręczono glejty oraz nowe tablice z napisem SOŁTYS tym sołtysom, którzy objęli 

swój urząd.  

Ad. 3. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1. Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – powiedziała, że 3 kwietnia odbędą się 

wybory do Izb Rolniczych i zachęciła wszystkich rolników do wzięcia udziału w 

wyborach.  

 

Ad. 4.Trybuna obywatelska 

 
W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

1. Pan Andrzej Raczyński – kierownik NZOZ „Asklepios” w Bobolicach – poinformował 

na jakim etapie są działania związane z nocną i świąteczną opieką dla mieszkańców miasta i 

gminy Bobolice na dzień dzisiejszy. Po wielu trudnych rozmowach i dzięki ogromnemu 

wsparciu Pani Burmistrz oraz Radnych udało się uzyskać rozwiązanie takie, że w Bobolicach 

został uruchomiony punkt nocnej i świątecznej opieki. NFZ wyraził zgodę na takie 

rozwiązanie tylko do końca czerwca 2011 roku. Jest to o tyle ciekawe, że dla Polanowa czy 

Darłowa gdzie są takie same punkty, zgoda jest wyrażona na trzy lata – okres trwania umowy. 

W związku z tym w okolicach kwietnia i maja zacznie się od nowa dyskusja na ten temat. Pan 

Raczyński zobowiązał się, że na bieżąco będzie informował o wszystkich działaniach.    
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2. Pani Elżbieta Dygas -  pielęgniarka środowiskowa, która omówiła realizację profilaktyki 

chorób układu krążenia „Twoje zdrowie w Twoich rękach”. Informacje te stanowią załącznik 

do protokołu.  

3. Pani Alina Karolik – przedstawiła informacje dotyczące narodowego spisu 

powszechnego. Powiedziała, że od 1 kwietnia do 30 czerwca zostanie przeprowadzony 

narodowy spis powszechny ludności i mieszkań. Rachmistrzowie będą spisywali 

mieszkańców na urządzeniach mobilnych od 8 kwietnia do 30 czerwca. Miasto i gmina 

Bobolice zostało podzielone na 4 obwody spisowe (miasto na 2 obwody, gmina również na 2 

obwody). Jest 4 rachmistrzów. Samospisu można dokonywać od 1 kwietnia do 15 czerwca.   

4. Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach powiedziała, że organizowane 

są kolonie letnie dla dzieci i zwróciła się z prośbą o rozpropagowanie tej informacji. Kolonie 

są organizowane dla dzieci od 9-16 lat, do 30 kwietnia kierowani będą osoby chętne. Kolejna 

kwestia to artykuły żywnościowe z banku żywności. Udało się podpisać umowę z bankiem 

żywności i od miesiąca kwietnia żywność ta będzie wydawana. Pani kierownik rozdała 

harmonogram wydawania żywności oraz kryteria przyznawania.  

5. Pani Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu złożyła gratulacje nowo wybranym 

sołtysom. Pani Radna przekazała informacje o możliwości pozyskania opału z PZD, który  

można wykorzystać do świetlic lub OSP na terenie gminy Bobolice. W niedługim czasie 

będzie realizowana inwestycja drogowa na odcinku drogowym Kurozwęcz – Dobrociechy i 

tam właśnie jest dużo drzew do wycięcia oraz możliwość pozyskania opału. Wszystkie 

świetlice oraz OSP powinny złożyć wspólny wniosek do PZD i zaznaczyć na jaki cel 

uzyskany opał będzie przeznaczony, aby odstąpić od aukcji. Pani Radna zwróciła się z prośbą 

o przekazanie jej informacji na piśmie jakie środki zostały przekazane na remonty dróg w 

Ubiedrzu po ubiegłorocznej lipcowej nawałnicy, gdzie było zabezpieczanie oraz remonty. 

Następna sprawa to sprawa umorzeń podatków, które są zamieszczane na BIP-ie Urzędu 

Miejskiego, informacje te są nierzetelne ponieważ podatnik, który uzyskał umorzenie nie 

figuruje na tym wykazie. Kolejna sprawa, o której powiedziała Pani Radna to podjęcie 

uchwały w sprawie budowy farm wiatrakowych. Na spotkaniu 28 marca 2011 roku Pani 

Burmistrz powiedziała, że odbyły się konsultacje 19 listopada 2010 roku więc wszystkie 

warunki zostały zrobione, ale kto przyjdzie na spotkanie w piątek na godzinę 12.00. Władze 

Biesiekierza zorganizowały w każdej miejscowości spotkanie z mieszkańcami gdzie był 

inwestor, były przedstawiane plany i można było rozwiać swoje możliwości. Zaapelowała do 

Radnych o rozważenie możliwości uzgodnienia zaleceń do sporządzania planów 

zagospodarowania przestrzennego  Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego, który 

mówi o odległości farm wiatrakowych nie mniej niż 1000 m od zabudowań. Wprowadzenie 
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takiego zapisu do uchwały nie blokowałoby inwestycji a jednocześnie byłoby zadowalające 

dla mieszkańców.  

Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy udzieliła odpowiedzi odnośnie zamieszczania 

informacji w BIP-ie umorzeń podatników. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych 

publikacji podlegają umorzenia powyżej kwoty 500 zł. Podatnik, o którym mówiła Radna 

Pani Tomczak miał umorzenie 100 zł.    

 

5. Realizacja programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 

Bobolice w latach 2008-2010.  
Informacje te przedstawił Dyrektor ZUKiO Pan Jan Rewkowski, stanowią załącznik do 

protokołu.  

Na zakończenie Pan Dyrektor powiedział o nieodpłatnej zbiórce odpadów 

wielkogabarytowych i poprosił o rozpropagowanie tej informacji. Powiedział także o zakupie 

nowego sprzętu do remontu dróg gminnych.  Do końca marca zostanie sporządzony 

harmonogram naprawy dróg, który będzie obowiązywał na podstawie kolejności, a nie 

według dat.  

6. Zarządzanie mieniem komunalnym według stanu na dzień 31 grudnia 

2010 roku.  
Informacje przedstawiała Pani Teresa Saładziaczek inspektor ds. gospodarki gruntami. 

Informacje te stanowią załącznik do protokołu.  

 

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że w okresie od ostatniej sesji odbywały się 

wybory sołtysów i rad sołeckich. 5 lutego odbył się III turniej piłki siatkowej w Dargini – jest 

to turniej, który się rozrasta. Odbywały się zebrania sprawozdawczo-wyborcze w jednostkach 

OSP. 19 marca odbyło się zebranie sprawozdawczo-wyborcze miejsko-gminnego zrzeszenia 

ochotniczych straży pożarnych, dotyczyło wyboru władz OSP na kadencję 2011-2016. Po 20 

latach sprawowania funkcji prezesa miejsko-gminnego zarządu OSP Pana Marka 

Zalewskiego na nowego prezesa wybrano Panią Mieczysławę Brzozę. 8 lutego odbyła się 

konferencja „Wiedza to bezpieczeństwo-zagrożenia internetem” organizatorem była „Tafla” 

jako jednostka, która podlega po M-GOPS. 9 lutego Pani Burmistrz wspólnie z Panią 

Skarbnik była w Szczecinie. Tematem, który był analizowany były inwestycje realizowane z 

PROW. 28 lutego odbyło się spotkanie z Przewodniczącymi Rady. 27 lutego 2011 roku 

odbyły się wybory samorządowe na Litwie – starostą została ponownie Zofia Griznowa. 6 

 



 7 

marca odbył się IV międzynarodowy halowy turniej piłki nożnej  drużyn ochotniczej straży 

pożarnej, organizatorem była gmina Bobolice. Na hali widowiskowo-sportowej w 

Bobolicach. Pani Burmistrz powiedziała, że cały czas pilotuje temat współpracy z zarządcami 

dróg, które są na terenie gminy. Odbyło się także spotkanie z dyrektorem Zakładu 

Energetycznego w Szczecinku, temat spotkania dotyczył zsynchronizowania planów jakie ma 

zakład energetyczny w zakresie zaopatrzenia w energię naszej gminy szczególnie miasta z 

naszymi zamierzeniami inwestycyjnymi i planami w jakim to kierunku Bobolice będą się 

rozwijać. Następny temat to działania Straży Miejskiej od lutego do końca marca – SM 

kończy działania w zakresie kontroli umów na wywóz nieczystości, odprowadzania ścieków i 

innych spraw dotyczących porządku. Oczywiście kontrole te będą tylko w mniejszym 

natężeniu. Obecnie SM skupia się na bezpańskich psach. 16 marca Pani Burmistrz 

uczestniczyła w spotkaniu Komisji ds. Rolnictwa i przedstawiła zasadność zatrudnienia osoby 

ds. rolnictwa w urzędzie Miejskim w Bobolicach. 15 marca odbyło się spotkanie w sprawie 

zasadności remontu i adaptacji na potrzeby przedszkola samorządowego pomieszczeń po 

byłej szkole przy ul. Pocztowej 8. Pomieszczenia te częściowo przeznaczone były do 

sprzedaży na cele mieszkalne w drodze przetargu, a częściowo zaadaptować dół budynku 

szkoły z przeznaczeniem na przedszkole samorządowe. Potrzeb w zakresie wychowania 

przedszkolnego jest bardzo duże. Pojawiły się głosy, że przeznaczenie samego dołu 

pomieszczeń szkoły przy ul. Pocztowej 8 może być za mało  na cele przedszkola, bo tak 

naprawdę tylko doraźnie i czasowo rozwiąże problem braku pomieszczeń pod potrzeby 

przedszkolne. Pojawił się pomysł, aby na wychowanie przedszkolne przeznaczyć tzw. 

przybudówkę przy ul. Szkolnej 1. Wiąże się to z tym, że od 1 września 2012 roku ustawa o 

systemie oświaty nakazuje przeniesienie oddziałów 0 z przedszkoli do szkół. Dlatego prace 

należy przyśpieszyć i od 1 września 2011 roku dokonać przeniesienia 6-latków na ul. 

Szkolną. Po analizie urodzeń do końca 2010 roku można stwierdzić, że rok 2011 będzie 

krytycznym rokiem bo jest mało dzieci w klasach pierwszych, ale na lata następne będzie to 

dobre rozwiązanie. 20 marca odbyła się impreza na zakończenie sezonu morsowania nad 

jeziorem Chlewo Wielkie w Poroście. 18 marca Pani Burmistrz uczestniczyła w posiedzeniu 

rady muzealnej. 22 marca odbyła spotkanie z kierownictwem urzędu, Przewodniczącym 

Rady, Przewodniczącymi Komisji oraz Radnymi Rady Powiatu. 23 marca Pani Burmistrz 

uczestniczyła w spotkaniu z Dyrektorem Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w sprawie 

melioracji dwóch rzek: Jadwiżynka 5km i Chociel 7 km. Ustalony został zakres inwestycji, 

które będą realizowane na terenie tych dwóch rzek. 25 marca odbył się gminny zespół 

zarządzania kryzysowego, podsumowana została akcja zima. 26 marca odbyła się spartakiada 

samorządowa w Polanowie Gmina Bobolice zajęła I miejsce. Pani Burmistrz powiedziała, że 
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gmina jest w projekcie dźwignia przedsiębiorczości. Jest to projekt skierowany do 5 gmin, 

które mają sytuacje społeczno-ekonomiczą nieciekawą (Bobolice, Polanów, Tychowo, Gmina 

wiejska Białogard i Miasto Białogard). Można było składać wnioski na uruchomienie 

działalności gospodarczej innej niż rolnicza, dofinansowanie do 40.000 tyś. zł. wszystkie 

gminy złożyły 106 wniosków, gmina Bobolice 21 wniosków. Na początku kwietnia ma się 

zakończyć ocena złożonych wniosków oraz będą znane wyniki. Kolejna sprawa to bank 

żywności i plany na 2011 rok. Ogólnie w 2010 roku wydano 115 ton i 44 kg żywności o 

wartości 388.577.00 zł. Pani Burmistrz powiedziała, że widać już jak są wypalane trawy, a 

raczej ich podpalanie. Zaapelowała o zwrócenie uwagi kto podpala te trawy i żeby zgłaszać 

odpowiednim służbom. Na zakończenie Pani Burmistrz powiedziała, że 3 kwietnia odbędą się 

wybory do Izb Rolniczych. W województwie zachodniopomorskim będziemy wybierać 214 

przedstawicieli Izb Rolniczych, na terenie gminy Bobolice mamy dwóch reprezentantów. 

Uprawnionych do głosowania jest 594 osoby. Lokalem wyborczym jest Urząd Miejski, Pani 

Burmistrz zwróciła się, żeby osoby uprawnione wzięły udział w wyborach i wybrać osoby, 

które naprawdę chcą coś zrobić.     

Radna Pani Bożena Aksiutin powiedziała, że chciała odnieść się do wypowiedzi odnośnie 

przeniesienia oddziału przedszkolnego do szkoły podstawowej i wyłączenie części budynku. 

11 lat podstawówka dzieliła budynek z gimnazjum, już rok jak nauczyciele pracują w 

komforcie, a tu już zaczyna się odbierać pomieszczenia i okraja się sale lekcyjne szkoły 

podstawowej. Co z drogami ewakuacyjnymi jeżeli ma być przybudówka oddzielona od 

pozostałej części budynku? Należy wziąć pod uwagę bezpieczeństwo tych dzieci. Dzieci 

uczęszczające do szkoły podstawowej nie są w stanie zapewnić komfortu przedszkolakom bo 

wiadomo jakie są zachowania dzieci w tym wieku. Należy na to zwrócić uwagę i może to być 

rozwiązanie niedograne, ani dla jednej strony, ani dla drugiej.  

Pani Burmistrz powiedziała, że ma świadomość tego, że bezpieczeństwo to jest ponad 

wszystko i musi to być zapewnione. Jeżeli chodzi o drogi ewakuacyjne to pomieszczenia te 

będą odizolowane, ale nie będą zamykane tak, żeby nie były dostępne w razie ewakuacji. Być 

może zastosuje się nową modyfikację tych dróg, ale na to wypowie się już Państwowa 

Inspekcja Sanitarna i Straż Pożarna. Utworzenie oddziału przedszkolnego nie utrudni pracy 

szkole podstawowej. Bo tak naprawdę to sale lekcyjne jeszcze wolne nie do końca 

wykorzystane. Temat ten na pewno zostanie poruszony na komisji ds. Oświaty.  
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Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych 
W tym punkcie głos zabrali: 

Radny Pan Mariusz Walaszczyk – zwrócił się do dyrektora ZUKiO i powiedział, że zgłaszał 

już wcześniej podcięcie 6 drzew w Kłaninie, zapytał czy jest to możliwe.  

Odpowiedzi udzieliła Pan dyrektor mówiąc, że zostanie to zrealizowane przy warunkach 

pogodowych sprzyjających tym pracom. 

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – powiedział, że jest zdenerwowany tym, jaką dostał 

odpowiedź na swoją interpelację odnośnie budowy dróg. Z odpowiedzi tej nie wynikają żadne 

terminy kiedy coś zostanie zrobione. Mieszkańcy mieszkają od 70-tych lat i nic się nie zrobiło 

konkretnego. Ciągle się równa i zasypuje co na dłuższy czas nie jest skuteczne, a koszty z 

tego tytułu się ponosi. Przez te lata napraw wybudowałoby się już nową drogę i zapomniało o 

niej.  

Odpowiedzi udzielił dyrektor ZUKiO mówiąc, że najpierw będzie dokonana wymiana 

całkowita kanalizacji deszczowej wobec tego nie ma sensu budowania czy naprawy dróg.    

 

Radny Pan Zdzisław Kurta – powiedziała, że zwraca się w imieniu mieszkańców przy ul. 

Fabrycznej i Szkolnej z prośbą o zrobienie parkingu przy bloku nr 5 oraz 4 i 6 przy ul. 

Szkolnej. Odciążyło by to ul. Szkolną.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że skontaktuje się z Panem Radnym w 

szczegółach.     

 

Radna Pani Justyna Terlecka – zwróciła się do dyrektora ZUKiO i powiedziała, że dalej mówi 

o pokryciu dachowym przystanku w Ujeździe, który nie został naprawiony do dnia 

dzisiejszego.   

Odpowiedzi udzielił dyrektor ZUKiO mówiąc, że czeka na sprzyjające warunki pogodowe. 

Oprócz tego przystanek ten jest w harmonogramie zadań wykonywanych przez ZUKiO.  

 

 

Radna Pani Zofia Kęcel – zapytała czy ZUKiO mogłoby naprawić zejście do źródełka przy ul. 

Koszalińskiej ?  

Odpowiedzi udzielił Dyrektor ZUKiO mówiąc, że pamięta o tym i w momencie kiedy będzie 

możność ZUKiO dokona naprawy.  
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Przed przystąpieniem do głosowań nad uchwałami Pan Przewodniczący powiedział, że na 

sesji gościmy po raz pierwszy redaktora, który będzie opiekunem gminy Bobolice – Pana 

Mariana Dziadula i poprosił o zabranie głosu. 

Pan Marian Dziadul powiedział, że po 11 latach dziennikarskiej nieobecności w Bobolicach 

wrócił do współpracy z gminą i jej jednostkami podległymi, z którymi będzie przygotowywał 

samorządową wkładkę do Regionów „Głos Bobolic”. Do końca roku 2011 Pan Dziadul 

będzie przygotowywał te informacje.  Poprosił zgromadzonych o to, że jeżeli ktoś chciałby 

podzielić się ze społeczeństwem ciekawymi informacjami czy problemami to prosi o kontakt.  

 

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych dla 

obszarów położonych w obrębach ewidencyjnych: Górawino, Drzewiany, Trzebień, 

Kurowo, Ubiedrze, Trzebień, Cybulino i Gozd.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w powyższej sprawie został 

szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej w dniu 28 marca 

2011 roku wobec tego poprosił Pana Artura Tomczaka Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju o przedstawienie opinii Komisji. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radny Pan Radosław Serowski – powiedział, że radni powinni dbać o interes mieszkańców, 

budowa takich farm to inwestycja na co najmniej 30 lat. Powiedział, że spotyka się z wieloma 

mieszkańcami i uważają, że są za ekologia tylko należy wziąć pod uwagę odległość 

wiatraków od zabudowań.  

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – zapytał czy jest możliwość budowania farm wiatrakowych 

na ziemiach rolników indywidualnych? ANR będzie miała kontrolę nad wszystkim. Na 

wspólne posiedzenie Komisji zostali zaproszeni zainteresowani, ale  wypowiedzi były tylko z 

jednej strony, nie można było usłyszeć wypowiedzi przeciwników.  

Radny Pan Radosław Serowski – zapytał czy jest jakaś szansa na wspólne spotkanie się na 

jakiejś Komisji czy choćby z mieszkańcami na wsi i omówić odległości oraz ustalić, które 

będą odpowiednie dla wszystkich.    
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Uchwała została podjęta 11 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciwnych” i 2 głosach 

„wstrzymujących się”.  

 

2) w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębie 

ewidencyjnym Janowiec.  

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pachołek podinspektor ds. 

gospodarki przestrzennej: 

przedmiotem niniejszej zmiany studium będzie umożliwienie zlokalizowania terenów 

powierzchniowej eksploatacji kruszyw na obszarach rolnych, pozbawionych zabudowy, 

znajdujących się na obrzeżach miejscowości Janowiec. Na terenie o dogodnym położeniu pod 

względem komunikacyjnym – tereny przyległe do drogi krajowej S11. Tereny rolne stanowią 

grunty klas od RIII do RVI, z przewagą klas niskich i bardzo niskich. 

 Tereny potencjalnej powierzchniowej eksploatacji kruszyw położone są poza 

obszarami chronionymi na podstawie ustawy o ochronie przyrody. Obszar zmiany studium 

obejmuje jednak obszar większy od terenów złoża kruszyw ze względu na uwarunkowania 

przyrodnicze bliskiego otoczenia. W stosunkowo niewielkiej odległości od planowanej 

inwestycji położone jest jezioro Przybyszewko. W odległości 0,5-1,0 km występują 

przyrodniczo chronione specjalne obszary ochrony siedlisk (SOO), które należy brać pod 

uwagę. Są to obszary oznaczone kodem obszaru PLH320022 Dolina Radwi Chocieli i Chotli, 

kodem obszaru PLH320007 Dorzecze Parsęty i kodem obszaru PLH320001 Bobolickie 

Jeziora Lobeliowe. Wszystkie te uwarunkowania należy wziąć pod uwagę przy określaniu 

zasięgu eksploatacji złoża, stąd szerszy obszar zmiany studium. Celem podjęcia niniejszej 

uchwały o przystąpieniu do zmiany studium jest stworzenie możliwości realizacji inwestycji 

mającej istotne znaczenie dla gospodarki gminy. Dla gminy powstanie kopalni kruszyw 

mineralnych przynosi wymierne korzyści z tytułu poboru podatku od nieruchomości  i opłat 

górniczych. 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Radosław Serowski zapytał czy tam, gdzie będą kopane kruszywa jest to ziemia 

prywatna czy ANR? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Magdalena Pachołek mówiąc, że jest to ziemi prywatna.  
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatu Koszalińskiemu na stworzenie 

zaplecza logistycznego w celu przedłużenia funkcjonowania w Zegrzu Pomorskim bazy 

Lotniczego Pogotowia Ratunkowego.   

 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

konwent Starostów Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego zwrócił się do Gminy 

Bobolice z wnioskiem o udzielenie pomocy finansowej w zakresie bezpieczeństwa i ochrony 

zdrowia mieszkańców poprzez stworzenie odpowiedniego zaplecza logistycznego, 

niezbędnego do uruchomienia na lotnisku w Zegrzu Pomorskim bazy Lotniczego Pogotowia 

Ratunkowego o wydłużonym terminie funkcjonowania, w tym: 

• Wykonanie hangaru o wymiarach 15x5 m z oświetleniem 

• Przygotowanie pomieszczeń operacyjno-socjalnych, wypoczynkowych, medycznych, 

gospodarczych i technicznych 

• Usytuowanie anteny RTF. 

W regionie koszalińskim w ostatnim okresie przez 4 lata funkcjonowała w miesiącach letnich, 

tj. lipiec, sierpień, baza Lotniczego Pogotowia Ratunkowego w Zegrzu Pomorskim, 

obejmująca swym zasięgiem operacyjnym 9 powiatów wschodniej części Województwa 

Zachodniopomorskiego i Powiat Słupski. Wydłużenie okresu funkcjonowania LPR o 

dodatkowe miesiące ( w założeniach trzy ) niewątpliwie poprawi bezpieczeństwo nie tylko 

mieszkańców naszej gminy, regionu, ale również przebywających w naszym regionie. 

Całkowity koszt przedsięwzięcia szacuje się na kwotę 250 000 zł. Poprzez wspólne 

partycypowanie w kosztach jednostek samorządu terytorialnego z tego terenu – istnieje 

możliwość zrealizowania zadania.  Zebrane środki finansowe zapewnią sprawny przebieg 

praz z ewentualnym uruchomieniem bazy HEMS od czerwca 2011 roku. Realizatorem 

przedsięwzięcia jest Starosta Koszaliński. Mając na uwadze powyższe założenia oraz dbając o 

bezpieczeństwo i ochronę zdrowia naszych mieszkańców oraz osób przebywających na 

terenie gminy Bobolice – należy podjąć przedmiotową uchwałę.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  
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4) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

5) w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Mając na uwadze fakultatywny charakter tworzenia funduszu sołeckiego przez gminy oraz po 

omówieniu, na wspólnym spotkaniu Burmistrza z sołtysami gminy Bobolice w 17 marca 

2011 roku,  zagadnień związanych z jego utworzeniem –  jednogłośną decyzją został 

przedstawiony powyższy projekt w formule „ nie wyrażenia zgody” na wyodrębnienie w 

budżecie gminy Bobolice w 2012 roku środków stanowiących fundusz sołecki.   

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

6) w sprawie ustalenia inkasentów pobierających podatek od nieruchomości, podatek 

rolny, leśny, opłatę bod posiadania psów oraz opłatę targową i miejscową na terenie 

gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  
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7) w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie prac konserwatorskich, remontowych 

i robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków ze środków gminy 

Bobolice w 2011 roku.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

Na konkurs wpłynęły dwie oferty złożone przez: 

1. Parafię Rzymskokatolicką p.w. Wniebowzięcia NMP w Bobolicach 

2. Parafię Rzymskokatolicką p.w. Św. Apostołów Piotra i Pawła w Kłaninie 

Obydwie oferty spełniły wymagania formalne i były kompletne w oparciu o uchwałę 

nr XVIII/168/08 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie 

określenia zasad udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich            

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.   

Pozytywnie zaopiniowano oferty Parafii p.w. WNMP w Bobolicach oraz Parafii p.w. św. 

Apostołów Piotra i Pawła w Kłaninie. Wnioskodawcy otrzymali już we wcześniejszych latach 

dofinansowanie ze środków gminy Bobolice.  Parafia w Kłaninie w 2008 roku uzyskała 

dotację w wysokości 10 000 PLN,  Parafia p.w. WNMP w Bobolicach w 2009 uzyskała 

dofinansowanie w wysokości 10 000 zł i w 2010 roku – 5 000 zł. Dofinansowanie ze środków 

gminy Bobolice remontu ogrodzenia kościoła w Kłaninie zdecydowanie wpłynie na poprawę 

bezpieczeństwa mieszkańców, jak i estetykę miejsca (położenie kościoła przy trasie krajowej 

nr 11). Natomiast dofinansowanie prac przy neogotyckich zabytkowych organach z 1886 roku 

przyczyni się do ukończenia III i ostatniego etapu ich renowacji. Mając powyższe na uwadze, 

wnioskuję o podjęcie uchwały przyznającej dotację w 2011 roku dla obydwóch 

Wnioskodawców w równej części, czyli w kwocie po 7 500 zł. Jednocześnie informuję, że 

istnieje możliwość dofinansowania prac konserwatorskich, remontów i robót budowlanych 

przy obiektach wpisanych do rejestru zabytków z innych źródeł zewnętrznych (tj. Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Zachodniopomorskiego, Ministerstwa Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego oraz Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków).   

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

8) w sprawie sposobu sprawiania pogrzebu oraz określenia zasad zawrotu wydatków na 

pokrycie kosztów pogrzebu.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.   

Stosownie do art.17 ust.1 pkt 15 ustawy o pomocy społecznej do zadań własnych gminy o 

charakterze obowiązkowym należy sprawienie pogrzebu osobom zmarłym, w tym osobom 

bezdomnym. Wydatki na pokrycie kosztów sprawienia pogrzebu podlegają zwrotowi w 

całości lub w części z masy spadkowej. Jeżeli przysługuje zasiłek pogrzebowy z 

ubezpieczenia społecznego, to wydatki pokrywa się z tego zasiłku. Jeżeli zmarły nie miał 

środków utrzymania z ubezpieczenia społecznego i nie posiada osób zobowiązanych do 

alimentacji, koszty pogrzebu w całości pokrywa gmina. Sposób sprawienia pogrzebu 

powinien być ustalany przez gminę w formie uchwały. Z uwagi na powyższe uregulowania 

ustawowe niezbędne jest podjęcie uchwały w w/w kwestii.  
 
 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

 9) w sprawie opłat za usługi wykraczające poza podstawę programową świadczone 

przez Przedszkole Samorządowe w Bobolicach.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.   

Zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty (Dz. U z 2004r. 

Nr 256 poz. 2572 ze zm.) opłaty za świadczenia prowadzonych przez gminę przedszkoli 

publicznych ustala rada gminy z uwzględnieniem bezpłatnego nauczania i wychowania w 

zakresie co najmniej podstawy programowej wychowania przedszkolnego, na realizację 

której zgodnie z rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej z dnia 23 maja 2001r. w 

sprawie ramowych statutów publicznego przedszkola oraz publicznych szkół (Dz. U z 2001 r. 

Nr 61, poz. 624 ze zm.), przeznacza się czas nie krótszy niż 5 godzin dziennie. 
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W myśl orzecznictwa sądowego świadczenia, za które przedszkola publiczne mają prawo 

pobierać opłaty muszą być skonkretyzowane w celu realizacji zasady ekwiwalentności tych 

świadczeń i opłat. Zgodnie z tą zasadą opłaty można pobierać za konkretne świadczenia 

przekraczające podstawę programową wychowania przedszkolnego, a wysokość opłat winna 

odpowiadać zakresowi świadczeń, z których korzysta dziecko.  

Katalog świadczeń. 

Świadczenia oświatowo-wychowawcze  zgodnie art. 7 ust. 1 pkt 8 w związku z art. 7 ust. 2 

ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm.) oraz art. 5 ust. 7 

ustawy o systemie oświaty, należą do zadań własnych gminy. Gmina odpowiada za 

działalność gminnych przedszkoli, w szczególności odnosi się to do obowiązku ich 

utrzymania, a także odpowiada za właściwą ich organizację zgodną z oczekiwaniami 

rodziców. Chcąc temu sprostać gmina świadczy w przedszkolach, obok usług oświatowo- 

wychowawczych także  usługi opiekuńczo bytowe. Różnica między tymi usługami polega na 

tym, że te pierwsze mają charakter obligatoryjny i bezpłatny, drugie mają charakter 

fakultatywny i są odpłatne. Świadczenia wychowawczo- oświatowe polegają na realizacji co 

najmniej 5 godzinnego minimum programowego. Świadczenia opiekuńczo bytowe, nie są 

zadaniem własnym gminy, gdyż są to świadczenia wykraczające ponad podstawę 

programową wychowania przedszkolnego, które odbywają się poza czasem przeznaczonym 

na realizację podstawy.  

Świadczeń tego rodzaju oczekuje od Gminy zdecydowana większość rodziców. Przedszkole 

w ten sposób zapewniają rodzicom bezpieczny pobyt ich dziecka w placówce po 

zakończonych zajęciach obligatoryjnych. Znaczna część rodziców, z różnych powodów  nie 

jest  w stanie zapewnić innej formy bytowej dla swoich dzieci w czasie swojej nieobecności. 

Przedszkola tę możliwość im zapewniają w formie odpłatnej usługi opiekuńczo bytowej. 

Realizacja wyżej wymienionych usług będzie realizowana na podstawie zawartej umowy 

między dyrektorem przedszkola, a rodzicami (prawnymi opiekunami)  dziecka. 

 

Kalkulacja ekonomiczna 

W roku 2010 koszt realizacji 1 godziny świadczeń (bez uwzględniania kosztów osobowych 

pracowników oraz kosztów rzeczowych utrzymania kuchni) w przeliczeniu na jedno dziecko 

wynosi 3,35 zł, co wynika z wyliczenia: 
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Kosztorys 

Przedszkole 

Samorządowe 

w Bobolicach  

tygodniowa ilość godzin zatwierdzonych 

w arkuszu organizacyjnym 
168,75 

ilość tygodni pracujących w ciągu roku 43 

ilość godzin roczna (168,75 x 43) 7256,25 

koszt utrzymania  (bez kosztów 

płacowych i rzeczowych utrzymania 

kuchni przedszkolnej)- poniesiony koszt 

w okresie I-V 2010r. /5x12 miesięcy 

583 800 

koszt jednej godziny  80,45 

 

przeciętna ilość dzieci w oddziale  

 

24 

koszt jednej godziny usług w 

przeliczeniu na jedno dziecko [zł] 
3,35 

 

Zgodnie z § 3. 1 uchwały, rodzice za jedną godzinę korzystania przez dziecko z usług 

obejmujących świadczenia wykraczające ponad podstawę programową, świadczoną poza 

czasem przeznaczonym na jej realizację, będą uiszczali opłatę w wysokości 1,94 zł, a nie jak 

wynika z kalkulacji faktycznie poniesionych kosztów 3,35 zł.  

Koszt miesięczny samej opłaty będzie orientacyjnie wynosić (założenie 21 dni szkolnych w 

miesiącu): 

Planowana opłata za przedszkole przy 

założeniu pobytu 6 godzin dziennie (1 godzina 

dziennie płatna) 

40,74 zł 

Planowana opłata za przedszkole przy 

założeniu pobytu 7 godzin dziennie (2 godziny 

dziennie płatne) 

81,48 zł 

Planowana opłata za przedszkole przy 

założeniu pobytu 8 godzin dziennie (3 

godziny dziennie płatne) 

122,22zł 
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Planowana opłata za przedszkole przy 

założeniu pobytu 9 godzin dziennie (4 godziny 

dziennie płatne) 

162,96 zł 

 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.   

 

10) w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomości 

gruntowych położonych na terenie gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani  Burmistrz Mieczysława Brzoza .  

Na wymienionych w niniejszej uchwale działkach gruntu, stanowiących własność Gminy 

Bobolice, Spółka Regionalne Wodociągi i Kanalizacja spółka z o.o. z siedzibą w Białogardzie 

przy ul. Ustronie Miejskie wybudowała przepompownie ścieków. Przedmiotowa inwestycja 

zrealizowana została w ramach projektu pn. „Zintegrowana Gospodarka wodno – ściekowa w 

dorzeczu Parsęty”. Pismem z dnia 10 lutego 2011 r. Spółka RWiK wystąpiła o uregulowanie 

stanu prawnego przedmiotowych nieruchomości, składając propozycję ich wykupu.Zgodnie z 

art. 37 ust. 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami w odniesieniu 

do nieruchomości stanowiących własność jednostki samorządu terytorialnego rada w drodze 

uchwały może zwolnić z obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomości przeznaczone 

pod budownictwo mieszkaniowe lub na realizację urządzeń infrastruktury technicznej albo 

innych celów publicznych, jeżeli cele te będą realizowane przez podmioty, dla których są to 

cele statutowe i których dochody przeznacza sie w całości na działalność statutowa. 

Wymienione w uchwale działki gruntu przeznaczone są na realizację urządzeń 

infrastruktury technicznej (przepompownie ścieków). Ponadto z przedłożonych przez Spółkę 

RWiK dokumentów wynika, że cele statutowe Spółki są celami publicznymi, a ponadto że 

dochody Spółki przeznacza się w całości na jej działalność statutową. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie należy uznać 

za uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.   

 

11) w sprawie utworzenia sołectwa Stare Borne w wyniku podziału dotychczasowego 

sołectwa Drzewiany na dwa odrębne sołectwa.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

Projekt uchwały w sprawie podziału sołectwa Drzewiany na dwa odrębne sołectwa: 

Drzewiany i Stare Borne  przedstawiony radnym wychodzi naprzeciw  wnioskowi 

zgłoszonemu na piśmie przez mieszkańców miejscowości Stare Borne  oraz  pozytywnym 

zaopiniowaniem poprzez podjecie uchwały w przez zebranie wiejskie sołectwa Drzewiany, 

które odbyło się w dniu 15.02.2011 r. (z udziałem Zastępcy Burmistrza -  Pana Jan 

Mokrzyckiego) w sprawie zaopiniowania podziału sołectwa Drzewiany na sołectwo; 

Drzewiany i Stare Borne. Zgodnie z § 2 ust.2 uchwały Nr XVII/ 156/08 Rady Miejskie w 

Bobolicach w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

dotyczących utworzenia, połączenia, podziału lub zniesienia jednostki pomocniczej                 

(sołectwa, osiedla). Mieszkańcy Starego Bornego złożyli wniosek w sprawie  odłączenia 

miejscowości Stare Borne od sołectwa Drzewiany i utworzenia sołectwa Stare Borne. 

Wniosek został podpisany przez 81 osób. We wniosku mieszkańcy Starego Bornego wskazali 

na bark współpracy pomiędzy tymi miejscowościami  przy okazji organizacji imprez, 

podziału środków  na działalność, korzystania z majątku sołectwa głownie przez 

mieszkańców Drzewian. 

Mieszkańcy opowiedzieli się za podziałem z następujących powodów: 

1. nie stanowią jednolitej społeczności (rolnicy  - byli pracownicy pgr) 

2. nic nie stoi na przeszkodzie aby w Starym Bornem mieszkańcy sami sobie organizowali 

imprezy, 

3. w kontaktach między mieszkańcami obu miejscowości jest wzajemna niechęć, 

4. podział na dwa sołectwa  nie dopuści do „wyrywania” sobie nawzajem   pieniędzy ze 

środków sołeckich 

Liczba osób uprawnionych  w sołectwie Drzewiany wynosi 534 osoby. W sprawie  

zaopiniowania podziału sołectwa Drzewiany na sołectwo; Drzewiany i Stare Borne 

wypowiedziało się  136 osób. Za wnioskiem w sprawie podziału sołectwa opowiedziało się  

135 mieszkańców sołectwa, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Zarówno dostarczony wniosek 

jak i zebranie wiejskie wyczerpują wymóg § 2 i § 3 uchwały Nr XVII/ 156/08 Rady Miejskie 

w Bobolicach w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z 
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mieszkańcami dotyczących utworzenia, połączenia , podziału lub zniesienia jednostki 

pomocniczej ( sołectwa, osiedla), które są niezbędne przed podjęciem rozstrzygnięcia przez 

Radę w sprawie podziału. Przedkładany projekt uchwały spełnia oczekiwania mieszkańców, 

którzy poprzez utworzenie własnego sołectwa chcą wpłynąć na rozwój swojej miejscowości i 

nawiązanie większych więzi społecznych . Poza tym deklarują chęć współpracy z sołectwem 

Drzewiany pryz organizacji wspólnych uroczystości szkolnych, kościelnych czy gminnych. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.   

Pani Sekretarz powiedziała, że kolejną rzeczą, która będzie wykonywana to podjęta uchwała 

zostanie przekazana do Wojewody Zachodniopomorskiego celem publikacji w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego. Od momentu opublikowania (termin 

nieznany decyduje kolejność) po 14 dniach uchwała wchodzi w życie. Dopiero w tym 

momencie można czynić dalsze kroki a mianowicie: 

-dokonać zmiany statutu gminy – tu jest określona ilość sołectw; 

-zorganizować spotkanie w Starem Bornem – konsultacje w sprawie statutu sołectwa; 

-przedstawienie projektu uchwały Radzie Miejskiej w sprawie utworzenia statutu sołectwa 

Stare Borne – ta uchwała również podlega publikacji;  

-po wejściu w życie statutu sołectwa Stare Borne można dokonać wyboru sołtysa i rady 

sołeckiej. 

Na bieżąco będą informacje przedstawiane.    

Ad. 10. Wolne wnioski. 
W wolnych wnioskach głos zabrali: 

Radny Pan Mariusz Walaszczyk powiedziała, że jeżeli Pani Burmistrz rozmawia z 

dyrektorami Zarządu Dróg to może warto wspomnieć o drodze do Starego Bornego – odcinek 

50-100 metrów gdzie został położony asfalt. Nie można tą drogą już przejechać.  

Pani Burmistrz powiedziała, że nie będzie zmiany całkowitej nawierzchni będą tylko łatane 

dziury.  

 

Radny Pan Radosław Serowski powiedział, że są przymiarki, żeby drogę do Starego Bornego 

przejął powiat. Należy się pospieszyć bo później może być problem.  

Pani Burmistrz powiedziała, że nic nie wie o planach przejęcia tej drogi przez Zarząd 

Powiatowy i na dzień dzisiejszy informacje te są niewiarygodne. Pani Burmistrz jest po 

rozmowach ze Starostą jak i dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych i na pewno Starosta 

będzie wnioskował o przyjęcie przez gminę dróg powiatowych takich, które są bardzo 

 



 21 

krótkie. I na dzień dzisiejszych żadnych informacji nie ma, żeby przejąć te drogę do starego 

Bornego. 

 

Radna Rady Powiatu Pani Renata Tomczak powiedziała, że ma informacje od dyrektora 

Powiatowego Zarządu dróg jak i od Starosty. Są to plany na przyszłość, żeby przejąć drogę 

wojewódzką. Łączyła by się z drogą na Trzebień, która również jest w kategorii dróg 

wojewódzkich.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki powiedział, że rozmawiał z firmą, 

która zakłada solary, taka akcja odbywa się w Czaplinku. Osoby zainteresowane mogą 

zapisywać się na spotkanie, gdzie będzie szczegółowo omówiony ten temat.   

Radny Pan Zdzisław Kurta powiedział, że w imieniu zarządu OSP w Bobolicach i Kłaninie 

przekazuje informacje, że 16 lipca przypada 65-lecie istnienia OSP. Poprosił o wsparcie 

finansowe tych jednostek.  

 

Pan Józef Borowski sołtys sołectwa Nowe Łozice zapytał czy Gmina rozważa możliwość 

zamontowania solarów na świetlicach wiejskich, byłyby to oszczędności.  

Odpowiedzi udzielił Pan Przewodniczący mówiąc, że takie rozwiązanie będzie brane pod 

uwagę.  

 

Pani Skarbnik Beata Sempołowicz zwróciła się do sołtysów, by zwracali uwagę na terminy 

płatności faktur, które zostawiają w sekretariacie. Ze względu na obieg dokumentów w 

urzędzie należy fakturę dostarczyć na kilka dni przed upływem terminu płatności.    

 

Ad. 11 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


